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ZAPISNIK 

sa 19. sednice Naučnog veća Astronomske opservatorije u Beogradu  

održane 15.09.2017. godine u 14 časova 

 

 

 

PRISUTNI: dr Milan Ćirković, naučni savetnik, dr Gojko Đurašević, naučni savetnik, dr Darko 

Jevremović, naučni savetnik, dr Predrag Jovanović, naučni savetnik, dr Zorica Cvetković, naučni 

savetnik, dr Rade Pavlović, viši naučni saradnik, dr Srđan Samurović, viši naučni saradnik, dr Zoran 

Simić, viši naučni saradnik, dr Goran Damljanović, viši naučni saradnik, dr Marko Stalevski, naučni 

saradnik, dr Branislav Vukotić, naučni saradnik, dr Bora Jovanović, naučni saradnik, dr Atila Čeki, 

naučni saradnik, dr Edi Bon, naučni saradnik, dr Olivera Latković, naučni saradnik, dr Miroslav Mićić, 

naučni saradnik, dr Nataša Todorović, naučni saradnik. 

 

 

OPRAVDANO ODSUTNI: dr Luka Popović, naučni savetnik, dr Slobodan Jankov, naučni savetnik, dr 

Milan Bogosavljević, naučni saradnik, dr Ivan Milić, naučni saradnik, dr Oliver Vince, naučni saradnik, 

dr Nataša Bon, naučni saradnik, dr Jelena Kovačević Dojčinović, naučni saradnik. 

 

Dnevni red: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne 18. sednice NV AOB. 

2. Dodela godišnjih nagrada AOB. 

3. Informacija direktora o tekućem poslovanju AO i gradnji paviljona na Vidojevici. 

4. Izveštaj komisije za reizbor dr Edija Bona u zvanje naučni saradnik. 

5. Izveštaj komisije za izbor dr Jelene Petrović u zvanje istraživač saradnik i pokretanje postupka 

za izbor u zvanje viši naučni saradnik. 

6. Pokretanje postupka za izbor dr Katarine Miljković u zvanje naučni saradnik. 

7. Pokretanje postupka za reizbor dr Nataše Todorović u zvanje naučni saradnik. 

8. Pokretanje postupka za izbor dr Majde Smole u zvanje naučni saradnik. 

9. Aktivnosti povodom obeležavanja jubileja AOB. 

10. Razno. 

 

Tačka 1. 

 Zapisnik sa 18. sednice je jednoglasno usvojen. 

 

Tačka 2. 

 Predsedavajući pokreće diskusiju za svaku od četiri planirane nagrade posebno. 

 Za nagradu Astronomske opservatorije za naučni rad za 2017. godinu stigao je predlog za dr 
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Radeta Pavlovića. U ime predlagača dr Zorica Cvetković daje kratak opis referata koji je priložen za ovu 

sednicu. Dr Rade Pavlović u poslednjih 10 godina ima 10 objavljenih radova iz kategoriji M21, postigao 

je zapažene rezultate kroz širok spektar rada. Sada najviše radi na oblasti vizuelno dvojnih zvezda. 

Angažovao se oko gradnje paviljona na Astronomskoj stanici Vidojevica.  

 Za nagradu Astronomske opservatorije za naučni rad mladih za 2017. godinu predložena su dva 

kandidata. Prvi predlog za kandidata je dr Ana Vudragović rodjena Lalović. U ime predlagača dr Srdjan 

Samurović daje kratak opis referata koji je priložen za ovu sednicu. Dr Ana Vudragović rodjena Lalović 

zaposlena je na Astronomskoj opservatoiji od 2005. godine i učestvovala je na dva projektna ciklusa kao 

i na BELISSIMA projektu. Uspešno je odbranila doktorsku disertaciju u 2016. godini, bavi se 

modeliranjem Lajman-alfa šume, tamnom materijom i galaksijama. Objavila je 8 radova u 

medjunarodnim časopisima. Drugi predlog  za kandidata je Monika Jurković. U ime predlagača dr Atila 

Čeki daje kratak opis referata koji je priložen za ovu sednicu. Monika Jurković objavila je 3 rada iz 

kategorije M21 u 2017. godini, a ukupno 4 iz te kategorije od 2011. godine kada je zaposlena na 

Astronomskoj opservatoriji. Po ovom kriterijumu broja objavljenih radova te kategorije ona je na vrhu 

tabele. Oblast istraživanja kojom se bavi su pulsirajuće zvezde. 

 Nakon kraće diskusije, predsednik Naučnog veća utvrdjuje listu kandidata za nagradu 

Astronomske opservatorije za naučni rad mladih za 2017. godinu i to su Dr Ana Vudragović rodjena 

Lalović i Monika Jurković, a NV će se izjasniti o ovom predlogu tajnim glasanjem.  

 Za nagradu za doprinos razvoju Astronomske opservatorije za radnike Opservatorije za 2017. 

godinu, direktor predlaže jednog kandidata i to akademika Zorana Kneževića. Kao ovlašćeni predlagač, 

dr Gojko Djurašević u kratkom opisu referata kaže da je akademik Zoran Knežević ceo svoj radni vek 

proveo na Astronomskoj opservatoiji, da je u tri mandata bio direktor opservatorije i da je tokom tog 

perioda uradio mnogo korisnih stvari za Opservatoriju. Takodje ističe da je uspešno vodio projekte u 

svim projektnim ciklusima do sada.  

 Za nagradu za doprinos razvoju Astronomske opservatorije za spoljašnja fizička i pravna lica za  

2017. godinu, direktor predlaže jednog kandidata i to Matematički fakultet. Kao jedini predlagač dr 

Gojko Djurašević, u kratkom opisu referata, kaže da ove godine Matematički fakultet slavi veliki jubilej 

i da bi bilo prikladno dodeliti im nagradu za svu ostvarenu saradnju. Takodje, istorijski gledano, 

Opservatorija ima “dug” prema Matematičkom fakultetu jer je osnovana pod okriljem tadašnje Velike 

škole i takodje duguje zahvalnost Milanu Nedeljkoviću koji je bio prvi profesor Velike škole. Ono što je 

najbitnije Matematički fakultet školuje kadar koji je srž Opsrvatorije. Osim pomenute istorijske tradicije, 

tu je i zajednička publikacija kao i zajednička saradnja na projektnom ciklusu. 

 Nakon kraće diskusije, dr Milan Ćirković zaključuje da je kandidat za nagradu za doprinos 

razvoju Astronomske opservatorije za spoljašnja fizička i pravna lica za  2017. godinu Matematički 

fakultet i da će se Naučno veće izjasniti o ovom predlogu tajnim glasanjem.  

 Izabrana je izborna komisija u sastavu dr Branislav Vukotić, predsednik komisije, dr Edi Bon, 

član komisije i dr Olivera Latković, član komisije.  

  Kandidat za nagradu Astronomske opservatorije za naučni rad za 2017. godinu dr Rade Pavlović 
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dobio je 15 glasova za, 1 glas protiv i 1 glas uzdržan. Kako kandidat ima većinu glasova prisutnih članova 

Naučnog veća nagrada Astronomske opservatorije za naučni rad za 2017. godinu dodeljena je dr Radetu 

Pavloviću. 

 Kandidat za nagradu Astronomske opservatorije za naučni rad mladih za 2017. godinu dr Ana 

Vudragović rodjena Lalović dobila je 12 glasova za, dok je kandidat Monika Jurković dobila 4 glasa za. 

Jedan glas je uzdržan. Kako kandidat dr Ana Vudragović rodjena Lalović ima većinu glasova prisutnih 

članova Naučnog veća nagrada Astronomske opservatorije za naučni rad mladih za 2017. godinu 

dodeljena je dr Ani Vudragović rodjena Lalović. 

 Kandidat za nagradu za doprinos razvoju Astronomske opservatorije za radnike Opservatorije za 

2017. godinu akademik Zoran Knežević dobio je 16 glasova za i 1 glas protiv. Kako kandidat ima većinu 

glasova prisutnih članova Naučnog veća nagrada za doprinos razvoju Astronomske opservatorije za 

radnike Opservatorije za 2017. godinu dodeljena je akademiku Zoranu Kneževiću. 

 Kandidat za nagradu za doprinos razvoju Astronomske opservatorije za spoljašnja fizička i pravna 

lica za  2017. godinu Matematički fakultet, Univerzitet u Beogradu dobio je 10 glasova za, 1 glas protiv 

i 6 glasova uzdržan. Kako kandidat ima većinu glasova prisutnih članova Naučnog veća nagrada za 

doprinos razvoju Astronomske opservatorije za spoljašnja fizička i pravna lica za  2017. godinu dodeljena 

je Matematičkom fakultetu, Univerzitet u Beogradu. 

 Predsedavajući dr Milan Ćirković zaključuje da će nagrade biti dodeljene na svečanoj proslavi 

dana Opservatorije 16. oktobra 2017. godine. 

 

Tačka 3. 

 Direktor obaveštava Naučno veće da gradjevinski radovi za paviljon teleskopa Milanković idu 

dobro, stub teleskopa je potpuno završen i postavljene su inoks ploče. Nakon toga on je trazio stručni 

izveštaj od strane geodeta u vezi preciznog merenja nivelacije inoks ploča. Rezultati koje su dobili su 

dobri tj. u granicama od ±1 mm. Zatim je tražio i da se precizno odredi kakva je kružnost postolja kupole. 

Za ovo poslednje jos nisu stigli rezultati. Što se tiče finansijske situacije, novac za kupolu je obezbedjen, 

medjutim trenutno se ne zna tačno kada će kupola biti isporučena jer postoje neki problemi unutar 

komanije koje treba da izradi kupolu, zbog čega će najverovatnije doći do kašnjenja u isporuci. Direktor 

smatra da će to ipak biti učinjeno u garantnom roku koji je predvidjen ugovorom, tj. do novembra. Zbog 

mogućih loših vremenskih uslova u tom periodu, možda bude neophodno da se napravi privremeni krov 

kako bi se izbeglo premeštanje teleskopa i montaža kupole u zimskim mesecima. Finansije potrebne za 

završetak gradjevinskih radova su trenutno najveći problem, jer je tu Opservatorija u minusu. Tražena 

su, obećana, sredstva od Ministarstva i smatra da će stići u narednih 15 dana. Što se tice prostora na AO, 

direktor ističe da je zahvaljujući remontu grejanja napravljena bitna ušteda, tj. umesto 60-80 tona uglja 

koliko je trebalo prethodnih godina, od nabavljenih 60 tona peleta za prošlu zimu potrošeno je pola. 

Usteda je oko 50% i on smatra da će dugoročno gledano ta investicija za remont grejanja da se isplati. 

Za ovu zimu poručeno je još 20 tona peleta. U glavnoj zgradi Opservatorije ostalo je samo još par 

koncelarija da se renovira kao i jedan deo hodnika. Renoviranje prostora uradjeno je isključivo od novca 
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iz donacija Opservatoriji koje su dobijene na račun ustupanja biblioteke na korišćenje. Dr Darko 

Jevremović pita da li se pazi na inventar biblioteke kao i to da li je sadržaj koji se ovde snima prikladnog 

karaktera. Dr Gojko Djurašević uverava sve prisutne da se vodi računa o tim stvarima. Takodje, on 

prenosi informaciju koju je dobio od nadlešnih iz Ministarstva da se ne zna još uvek kada i da li će biti 

isporučen DMT2 projektima. Što se tiče XVIII Srpske astronomske konferencije, resorno Ministarstvo 

je dodelilo 170 hiljada dinara za organizaciju iste. Stigla je i vest da prostor obezbedjen za organizaciju 

konferencije u Srpskoj akademiji nauka i umetnosti neće biti naplaćen. Što se tiče projektnog ciklusa za 

sada su jedine informacije iz Ministarstva da je biti organizovan novi ciklus do kraja godine.  

 Tokom diskusije, dr Rade Pavlović kaže da je upućen zvanični dopis od strane nadležnih za 

Dositej bazu podataka u kojem piše da je potrebno da se provere sve unete reference i  da se obeleže one 

koje su duplirane. Dr Darko Jevremović smatra da informacije u toj bazi podataka nisu ispravne, jer 

rukovodioci projekta prilikom unosa nisu imali mogućnost da napišu ispravan redosled autora. Kako 

nema dalje diskusije Dr Milan Ćirković konstatuje da su primljene informacije od strane direktora i 

zahvaljuje se na izveštaju. 

 

Tačka 4. 

 Komisija u sastavu dr Predrag Jovanović, naučni savetnik, predsednik komisije, dr Milan 

Ćirković, naučni savetnik, prof. dr Dejan Urošević, redovni profesor Matematičkog fakulteta, je donela 

pozitivno mišljenje o reizboru dr Edija Bona u zvanje naučni saradnik. Komisija smatra da kandidat 

takodje ispunjava i uslove za zvanje viši naučni saradnik. Naučno veće jednoglasno donosi 

ODLUKU 

da Naučno veće usvaja izveštaj Komisije za izradu referata kojim se konstatuje ispunjenost uslova za 

reizbor dr Edija Bona u zvanje naučni saradnik i da se materijal prosleđuje na dalju proceduru nadležnom 

Ministarstvu. 

 

Tačka 5. 

 Komisija u sastavu dr Dr Atila Čeki, naučni saradnik, predsednik komisije, Dr Gojko Djurašević, 

naučni savetnik, dr Olivera Latković, naučni saradnik, je donela pozitivno mišljenje o izboru dr Jelene 

Petrović u zvanje istraživača saradnika. Naučno veće jednoglasno donosi 

ODLUKU 

da Naučno veće usvaja izveštaj Komisije za izradu referata kojim se konstatuje ispunjenost uslova za 

izbor dr Jelene Petrović u zvanje istraživač saradnik, čime je dr Jelena Petrović i izabrana u zvanje 

istraživač saradnik. 

 Dr Milan Ćirković obaveštava Naučno veće da je dr Jelena Petrović podnela vrlo detaljnu molbu 

za izbor u zvanje viši naučni saradnik i da smatra da se procedura za ovaj postupak može odmah 
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pokrenuti.  

 Jednoglasno je formirana komisija za izbor dr Jelene Petrović u zvanje viši naučni saradnik i to u 

sastavu dr Milan Ćirković, naučni savetnik, kao predsednik komisije, dr Gojko Djurašević, naučni 

savetnik, dr Slobodan Jankov, naučni savetnik, prof. dr Olga Atanacković, redovni profesor 

Matematičkog fakulteta, prof. dr Dejan Urošević, redovni profesor Matematičkog fakulteta, kao članovi 

komisije, čime je postupak za izbor i pokrenut. 

 

Tačka 6. 

 Jednoglasno je formirana komisija za izbor dr Katarine Miljković u zvanje naučni saradnik i to u 

sastavu dr Rade Pavlović, viši naučni saradnik, kao predsednik komisije, dr Natasa Todorović, naučni 

saradnik, dr Marko Stalevski, naučni saradnik, kao članovi komisije, čime je postupak za izbor i 

pokrenut. 

 

Tačka 7. 

 Jednoglasno je formirana komisija za reizbor dr Nataše Todorović u zvanje naučni saradnik i to 

u sastavu dr Rade Pavlović, viši naučni saradnik, kao predsednik komisije, dr Zorica Cvetković, naučni 

savetnik, dr Bojan Novaković, docent Matematičkog fakulteta, kao članovi komisije, čime je postupak 

za reizbor i pokrenut. 

 

Tačka 8. 

 Jednoglasno je formirana komisija za izbor dr Majde Smole u zvanje naučni saradnik i to u 

sastavu dr Miroslav Mićić, naučni saradnik, kao predsednik komisije, dr Edi Bon, naučni saradnik, dr 

Branislav Vukotić, naučni saradnik, kao članovi komisije, čime je postupak za izbor i pokrenut. 

 

Tačka 9. 

 Dr Gojko Djurašević obaveštava Naučno veće da je potpisan aneks ugovora sa Srpskom 

akademijom nauka i umetnosti kojim je obezbedjeno besplatno korišćenje njihove svečane sale 16. 

oktobra 2017. godine kada počinje svečana sednica kojom se obeležava dan Opservatorije. Sledećeg dana 

17. oktobra 2017. godine počinje Srpska astronomska konferencija po planiranom programu. Izložba 

koja je bila planirana za vreme proslave dana Opservatorije je otkazana jer nismo dobili traženi novac za 

tu izložbu od nadležnog Ministarstva. Dr Rade Pavlović obaveštava da je na sajtu konferencije postavljen 

program kao i apstrakti radova i upućuje molbu da svi provere spisak. Ekskurzija povodom konferencije 

još nije dogovorena. Dr Gojko Djurašević iznosi mišljenje da za svečanu proslavu dana Opservatorije 

treba organičiti broj pozivnica na manji broj nego prethodnih godina zbog problema finansiranja te 

svečanosti. Dr Rade Pavlović kaže da je dogovoreno da se održi zasedanje skupštine Društva astronoma 
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Srbije odmah nakon završetka XVIII Srpske astronomske konferencije i da će tada na dnevnom redu 

skupštine biti biranje novog rukovodstva DAS-a. 

  

Tačka 10. 

 Pod tačkom razno Dr Milan Ćirković obaveštava da je pristigao dopis iz Zajednice instituta Srbije 

koji zahteva izvesnu reakciju. Dr Atila Čeki iznosi detalje ovog dopisa. Prošle sedmice Nacionalni savet 

za nauku usvojio je predlog plana za finansiranje projekata i ZiS sada prikuplja primedbe i komentare na 

taj dokument kako bi one bile predate Ministru na razmatranje pre potpisivanja i usvajanja plana. Rok za 

slanje primedbi je 25. septembar 2017. godine i potrebno je da se  posalju ili dr Milanu Ćirkoviću ili dr 

Atili Čeki koji će ih prikupiti i proslediti ZiS-u. Dr Predrag Jovanović pita da li postoji neka informacija 

u vezi platnih razreda od strane Ministarstva. Dr Atila Čeki kaže da je državni sekretar rekao da se 

konkurs neće raspisati dok se ne kompletira Dositej baza podataka i da još uvek postoji nedoumica oko 

platnih razreda, jer je Ministarstvo napravilo spisak zanimanja koja bi trebala da budu prebačena na 

platne razrede i da za sada mi nismo na tom spisku, ali da se razmatra predlog da se naše zanimanja uvrsti 

na taj spisak. Novi predlog plana finansiranja predvidja da zvanje bude glavna osnova za platu i da će 

biti definisane četiri kategorije umesto dosadašnjih šest kategorija.  

 Dr Srdjan Samurović izveštava da je Zbornik radova sa XVII Nacionalne konferencije astronoma 

Srbije završen i poslat na štampanje kao i to da je dobijen CIP za tu publikaciju i da će štampana verzija 

Zbornika biti gotova pre početka XVIII Srpske astronomske konferencije. Takodje, dr Srdjan Samurović 

poziva sve zainteresovane koji se do sada nisu prijavili za skup Srpsko-italijanska astronomska radionica, 

da to učine pre 1. oktobra 2017. godine.  

 Dr Darko Jevremović smatra da bi Naučno veće trebalo da razmotri mogućnost naplaćivanja 

usluge za izbor u naučna zvanja za lica van Opservatorije, jer je to nešto što drugi instituti, na primer 

Institut za nuklearne nauke Vinča, već duže vreme rade. 

 

Naučno veće završeno u 16:10 časova. 

 

 

Zapisničar:                                                                                   Predsedavajući: 

 

 

Milan Stojanović                                                                                                   dr Milan Ćirković 


